

## CONTENTS

Preface	vii–viii	
Acknowledgements	ix	
EASTERN EUROPE		
I	Some characteristics of East European economic and social development: data and reflections <i>The Peasant and the City in Eastern Europe: Interpenetrating Structures</i> , ed. Irene Portis Winner and Thomas G. Winner. Cambridge, Mass.: Schenkman Publishing Company, Inc., 1984	13–41
II	Agrarian systems of Central and Eastern Europe <i>The Origins of Backwardness in Eastern Europe: Economics and Politics from the Middle Ages Until the Early Twentieth Century</i> , ed. Daniel Chiro. Berkeley, Calif.: University of California Press, 1989	53–91
III	Einige Probleme der wirtschaftlichen und sozialen Entwicklung Ost-Europas <i>Kölner Vorträge und Abhandlungen zur Sozial- und Wirtschaftsgeschichte</i> 29, ed. Friedrich-Wilhelm Henning. Cologne: Forschungsinstitut für Sozial- und Wirtschaftsgeschichte, University of Cologne, 1977	5–51
IV	Dilema of the Eastern European agrarian development at the end of the 19th century <i>First publication</i>	1–25
HUNGARY		
V	Aspekte kommunaler Ordnung im mittelalterlichen Ungarn (bis 1848) <i>First publication</i>	1–14

VI	Der ungarische Bauernaufstand von 1514 <i>Historische Zeitschrift NS 4. Revolte und Revolution in Europa, Referate und Protokolle des Internationalen Symposiums zur Erinnerung an den Bauernkrieg 1525 (Memmingen, 24–27 March 1975), ed. Peter Bickle. Munich: R. Oldenbourg, 1975</i>	62–83
VII	Europa – Ost–Elbien – Ungarn. Besonderheiten der ungarischen Agrarentwicklung im 16.–18. Jahrhundert <i>First publication</i>	1–21
VIII	Hungarian towns in the 18th and 19th centuries (1687–1848) <i>First publication</i>	1–12
IX	Hungersnöte und Agrarausfuhr im spätmittelalterlichen Ungarn (1700–1848) <i>Agrártörténeti Szemle. Historia Rerum Rusticarum 26, Suppl. Budapest 1984</i>	11–18
X	Development of agriculture in Hungary from 1848 to the First World War <i>Animal Husbandry in Hungary in the 19th–20th Centuries, ed. L. Gaál and P. Gunst. Budapest: Akadémiai Kiadó, 1977</i>	11–63
XI	Agricultural exports in Hungary (1850–1914) <i>Acta Historica Academiae Scientiarum Hungaricae 35. Budapest: Akadémiai Kiadó, 1989</i>	61–90
XII	Agrarreform und industrielle Revolution in Ungarn <i>First publication</i>	1–14
Index		1–4

This volume contains x + 324 pages